

長庚大學 中醫學系傳統中醫學碩士班 必選修科目表 (113學年度入學學生適用)

Graduate Institute of Traditional Chinese Medicine

Graduate Program Master Curriculum (2024~2026)

領域/ 組別 Divisions	必選修 Required (R) or Elective (E)	科目名稱 Course Title	學分 Credit	開課 年級 Year	上學期 Fall	下學期 Spring	備註 Note
R C o u r s e s 共同必修	必R	中醫藥研究概論 Research in Chinese Medicine and Herbal Drugs	2	一	2		與天然藥物碩士班合開offered jointly with Graduate Institute of Natural Products
	必R	中醫藥專題討論 Seminar in Traditional Chinese Medicine and Herbal Medicine	2	一	1	1	
	必R	中醫研究方法 The Methodology in Traditional Chinese Medicine	2	一	2		英文授課(taught in English)
	必R	中醫藥現代化研究 Current research of Chinese medicine by modern science	2	一		2	英文授課(taught in English)
C o u r s e s 分班必修	必R	中醫專題討論 Seminar in Traditional Chinese Medicine	2	二	1	1	
	選E	醫學教育理論基礎 Fundamentals of Medical Education	3	一	3		與臨研所中醫組博士班合開，醫學組選修科目 Offered jointly with the Ph.D. program
	選E	中醫診療專論 Clinical Study in Traditional Chinese Medicine	2	二	2		與臨研所中醫組博士班合開，醫學組必修科目 Offered jointly with the Ph.D. program
	選E	中醫診療專論實作 Clinical Practice in Traditional Chinese Medicine	1	二	1		醫學組選修科目
E l e c t i v e C o u r s e s 選修課程	選E	中醫期刊文獻選讀 Traditional Chinese Medical Journal Reading	1	一	1		與臨研所中醫組博士班合開，醫學組選修科目 Offered jointly with the Ph.D. program
	選E	中醫典籍文獻選讀 Selected Readings in Chinese Medical Research	2	二		2	與臨研所中醫組博士班合開，醫學組選修科目 Offered jointly with the Ph.D. program
	選E	中醫英譯(1)(2) Chinese Medicine English(I、II)	4	一	2	2	醫學組選修科目
	選E	中草藥藥效篩選 Pharmacodynamic Evaluation of Chinese Herbal Drugs	2	一	2		與天然藥物碩士班合開offered jointly with Graduate Institute of Natural Products
	選E	中草藥藥效篩選實驗 Pharmacodynamic Evaluation of Chinese Herbal Drugs Laboratory	1	一	1		與天然藥物碩士班合開offered jointly with Graduate Institute of Natural Products
	選E	儀器分析 Instrumental Analysis	2	一	2		與天然藥物碩士班合開offered jointly with Graduate Institute of Natural Products
	選E	儀器分析實驗 Instrumental Analysis Laboratory	1	一	1		需同時修「儀器分析」，與天然藥物碩士班合開 offered jointly with Graduate Institute of Natural Products
	選E	中藥資訊研究 Information Studies of Traditional Chinese Medicine	2	二	2		英文授課(taught in English)，醫學組選修科目， 與天然藥物碩士班合開offered jointly with Graduate Institute of Natural Products
	選E	科學研究方法 Scientific Methods	2	一		2	醫學組選修科目，與生物醫學研究所合開 offered jointly with Graduate Institute of
	選E	中醫免疫學 Immunology and Chinese Medicine	2	一	2		與臨研所中醫組博士班合開，醫學組選修科目 Offered jointly with the Ph.D. program

所長簽章：



2024/4/11

選E	中西藥學專論 Pharmacological Monograph of Chinese and Western Medicine	2	二	2	與臨研所中醫組博士班合開 Offered jointly with the Ph.D. program
選E	中西醫臨床結合醫學專論 Special lectures for Integrated Chinese medicine and Western	2	二	2	與臨研所中醫組博士班合開，醫學組選修科目 Offered jointly with the Ph.D. program

備註
R
e
m
a
r
k
s

1. 畢業學分：30學分(含畢業論文6學分)，本班畢業可授予醫學或理學碩士學位。
Candidates for the M.S. degree must fulfill a minimum 24 credits in course work and 6 credits for the M.S. Thesis.

(1) 必修學分：10學分(含校內實習必修0學分、校外實習必修0學分)，含共同必修2學分，本班必修8學分(惟修滿6學分且提前通過學位考試者或學碩一貫生修滿6學分者，須至少修習「中醫專題討論」或「中醫藥專題討論」2學分。)
Required courses: 10 credits, at least 2 credits of general required courses and 8 credits of Graduate Institute of Traditional Chinese Medicine Required Courses.

(2) 選修14學分。
Elective course: 14 credits.

(3) 論文6學分(通過學位考試並繳交通過審核論文後給予)。
The 6 credits for the "M.S. Thesis" are given only after completion and passing of the thesis defense.

2. 本班學生畢業前於「專題討論」課程須至少一學期以全英文報告通過，以符合本班畢業英文門檻方可畢業。
Prior to graduation, students in this class must pass the seminar course with at least one semester of fully English presentations to meet the English proficiency requirement for graduation from this class.

3. 具醫學或中醫學士學位者，須修畢醫學組必修科目及於醫學組選修科目共修得7學分，始得授予醫學碩士學位；其餘理學組者授予理學碩士學位。

4. 傳統中醫學碩士班除「專題討論」課程及博、碩合開課程外，其餘均開放醫學院及大學部同學選修。
The Traditional Chinese Medicine Master's program offers all courses except for the seminar course and those specifically designed for doctoral and combined master's degree programs, for selection by students from the School of Medicine and the undergraduate department.

5. 傳統中醫學碩士班研究生亦得選修校內研究所課程及教育部認可之國內外各大學相關研究所課程，經指導教授同意後，得列入其畢業學分計算。

6. 中醫學系天然藥物碩士班選修課程皆列為傳統中醫學碩士班選修課程。
Graduate Institute of Natural Products elective courses can be taken to fulfill the requirements for elective courses.

7. 未具中醫師證書之研究生，須於畢業前選修由本校中醫系開立之「中醫基礎理論」0學分。
Graduate students without a certificate in traditional Chinese medicine must take the course 'Fundamental Theory of Traditional Medicine,' which is offered by the School of Traditional Chinese Medicine, before graduation. This course carries zero credits.

呂奇禮
4/11